

SEMANGAT 1BELIA 1MALAYSIA: ASAS AGENDA HARI INI DAN AKAN DATANG

AHMAD SHABERY CHEEK

Pertamanya saya ingin mengalu-alukan dan mengucapkan ribuan terima kasih yang tidak terhingga di atas kehadiran semua anggota Majlis Perundingan Belia Negara (MPBN) ke persidangan kita kali ini. Saya ingin juga mengambil kesempatan ini untuk memohon berbanyak maaf di atas kelewatan persidangan ini yang sepatutnya diadakan di pertengahan tahun ini. Bagi memenuhi tuntutan peruntukan Akta yang menghendaki mesyuarat ini diadakan dua kali setahun, Insya ALLAH kita akan adakan sidang kedua untuk tahun ini pada bulan Disember akan datang. Saya telah meminta pihak Kementerian menganjur satu perhimpunan yang lebih besar diadakan serentak dengan beberapa acara lain yang akan menuntut perahan minda yang lebih komprehensif mengenai pembinaan belia negara.

Amanah yang diberikan kepada saya di Kementerian ini menuntut saya mengambil sedikit masa, cuba belajar, memahami dan menghayati tugas dan tanggungjawab baru di Kementerian ini. Terima kasih saya kepada pegawai-pegawai di Kementerian, jabatan dan agensi yang banyak memberi petunjuk tentang perjalanan Kementerian serta ruang tugas yang perlu dilaksanakan. Terima kasih juga kepada rakan-rakan dari pergerakan belia, termasuk kepimpinan Majlis Belia Malaysia yang turut memberi pelbagai pandangan yang begitu bermakna sekali tentang harapan golongan belia dan peranan yang saya perlu mainkan bagi memajukan perjalanan persatuan-persatuan belia tanah air.

Saya sedar dan insaf, harapan besar rakyat terhadap sebuah kerajaan itu sentiasa dicerminkan melalui harapan yang terpancar daripada golongan mudanya. Masa depan negara ialah mengenai masa depan orang mudanya. Orang muda yang merasakan diri mereka tidak ada masa depannya di sini, akan cepat mencemuh dan memandang rendah kepada kerajaannya. Negara yang dipenuhi oleh pemuda dan pemudi yang lesu akan menjadikan negara itu lemah dan tidak ada masa depannya. Sebaliknya tenaga muda yang digembeleng dengan betul adalah jana kuasa terkuat dalam memacu negara itu menjadi negara yang maju, yang cemerlang yang disegani oleh kawan dan lawan.

Tahap aktivisme golongan muda, sering menjadi kayu pengukur kepada dinamisme masyarakat dan keupayaan sebenar sesebuah negara. Banyak negara yang kaya raya kerana hasil bumi yang melimpah ruah akhirnya menjadi lemah kerana kelesuan anak mudanya. Sebaliknya banyak negara yang dahulunya miskin tetapi menjadi kuat kerana tenaga mudanya yang penuh dengan idealisme dan berwawasan, sentiasa dijanakan untuk kekuatan negaranya. Sebab itulah persoalan sentiasa timbul apakah negara kita dipenuhi dengan anak-anak muda yang kuat, aktif dan sentiasa peka kepada dunianya? Atau apakah kita lemah dan dilanda dengan simptom anak muda yang “*lethargic*” yakni lesu, “*apathy*” yakni acuh tak acuh terhadap persekitarannya? Sejauh manakah mereka bertindak balas terhadap isu dan permasalahan semasa? Atau mereka berdiam diri selagi permasalahan itu tidak menyentuh diri mereka dan hanya bertindak sekiranya ia memberi kesan secara langsung kepada mereka. Dalam lain perkataan apakah negara kita hanya dipenuhi oleh anak muda yang aktif hanya untuk kepentingan dirinya?

Atau, berapa ramai di kalangan kita yang memiliki pelbagai idealisme, yang peka kepada apa yang berlaku, namun lesu ketika diminta bergerak menjadi aktivis masyarakat? Benar, idealisme dan kepekaan adalah pra-syarat menjadikan seseorang di panggil pemimpin, namun berapa ramai pula di kalangan mereka sedia berkorban, masa, tenaga dan wang ringgit untuk sama-sama memacu masyarakatnya ke arah kebaikan? Atau di kalangan mereka berapa ramai pula yang menjadi mangsa kepada individu *megalomaniac*, iaitu individu yang menjadikan anak muda kita kuda tunggangannya, yang memainkan api amarah yang memusuhi musuh peribadinya. Atau, melalui idealisme palsu, membakar semangat anak muda bagi memenuhi kehendak dan cita-cita peribadi orang berkenaan.

Cabaran saya di sini ialah cuba mengenali lebih ramai anak muda yang memiliki pelbagai harapan dan pelbagai kepentingan. Sebahagian daripada mereka diwakili oleh pelbagai persatuan dan organisasi yang berada di dewan ini. Namun sebahagian besar daripada mereka tidak diwakili oleh sesiapa.

Saya sering mengingatkan rakan-rakan saya di Kementerian, tanggungjawab kita adalah berat. Kira-kira 12 juta atau 40 peratus rakyat negara ini terdiri di kalangan belia. Sekiranya Kementerian yang menjaga golongan belia tidak memahami dan mengambil berat impian dan harapan

golongan belia ini, siapa lagi? Siapa lagi yang harus di pertanggungjawabkan untuk menyelami hati nurani dan impian ini dengan membina arena aktivisme belia supaya lebih ramai belia yang aktif, yang mampu memimpin, yang mampu berorganisasi, yang mampu berkomunikasi di antara satu sama lain? Siapa lagi yang patut menterjemahkan tuntutan pemimpin kita dulu dan sekarang untuk menjadikan kepelbagaian kita sebagai kelebihan kita? Siapa lagi yang patut menyatukan kepelbagaian ini menjadi suatu bola salji yang membesar dan membesar hingga menjadi satu kekuatan yang tidak boleh ditandingi? Itulah semangat 1Malaysia. Tidak mungkin 1Malaysia akan terjadi sekiranya ia tidak dibina oleh anak muda kita terlebih dahulu. Maka semangat 1Belia 1Malaysia, menjadi asas agenda kita hari ini dan akan datang.

1Malaysia adalah suatu idealisme yang perlu dihayati oleh semua golongan belia. Saya percaya ia tidak mungkin dapat dihayati semua tanpa penghayatan di kalangan kami terlebih dahulu. Tidak mungkin kami boleh menggerakkan dan menyemarakkan idealisme ini sekiranya kami tidak terlebih dahulu memahami apa itu idealisme belia dan apa itu aktivisme belia. Tidak mungkin kami boleh mencergaskan yang lesu sekiranya kami sendiri dilihat lesu. Tidak mungkin kami boleh mengubat symptom acuh tidak acuh di kalangan belia, sekiranya kami sendiri dilihat "*apathy*" atau renggang dari realiti masyarakat kita. Di kalangan kami, baik saya yang bergelar menteri, rakan-rakan timbalan menteri atau rakan-rakan yang bergelar pegawai, kami sedar bahawa kami di tuntutan untuk menjadi pejuang terlebih dahulu, sebelum mengajak seluruh rakyat berjuang mencapai matlamat dan merealisasikan impian idealisme yang dicanangkan.

1Malaysia bukan sekadar satu panggilan. Ia adalah satu tuntutan masa kini. Ia perlu difahami dan dihayati. Ia terbit bukan sekadar dari cetusan hati seorang pemimpin yang melihat keperluan semasa, ia adalah gugusan daripada rentetan perjalanan sejarah negara kita yang unik. Rentetan sejarah yang dibangunkan melalui pelbagai kesusahan, krisis dan cabaran telah melahirkan ramai individu yang berjaya. Negara kita telah di angkat daripada negara miskin yang menjadi bakul sumbangan orang lain, kini menjadi antara negara yang termaju di rantau ini dan mampu menjadi penyumbang kepada orang lain. Kita melahirkan ramai profesionalisme korporat dan golongan menengah yang mampu berdikari atas kaki sendiri dan bebas dari kebergantungan ekonominya. Namun, kejayaan ini telah melahirkan banyak individu individualistik. Tinggi

keegoan dirinya, tetapi rendah tindakan kolektifnya. Kemajuan teknologi maklumat melalui perkembangan media baru pula membolehkan mereka melepaskan perasaan dan egoisme mereka tanpa perlu keluar dari rumah atau pejabat dan bertemu dengan sesiapa. Tanpa berpersatuan mereka boleh mencetuskan tanggapan dan pendapat umum yang kuat dan amat bertenaga. Rangkaian mereka bukan lagi fizikal tetapi mental. Ledakan baru ini amat popular di kalangan anak muda kita. Ada kalanya baik, ada kalanya memerlukan masa untuk membuktikan kebaikannya.

Dalam masa yang sama ia merenggangkan kembali usaha kesatuan yang pernah diusahakan sebelum ini. Kita berada pada zaman amukan siber yang sukar dikawal. Kebebasan membenarkan individu melepaskan geram mereka, tanpa mengira sensitiviti kaum, agama dan lokaliti yang ada dalam negara kita. Mereka yang menganggap diri mereka progresif kerana dikatakan anti perkauman kadangkala melindungi sifat perkauman sebenar dalam diri mereka. Ia menjadi begitu tajam kerana ia dibuat secara kreatif dan berkesan sekali. Tidak pernah dalam sejarah kita melihat secara terbuka orang mencaci dan menghamun agama dan keturunan orang lain seperti yang kita lihat pada hari ini melalui media baru ini. Kemudiannya ia menjadi tindakan fizikal yang hodoh. Ekstremisme melahirkan lebih ramai ekstremisme yang lain.

Anak muda hari ini dilihat membesar dalam dunia yang sama tetapi berada dalam dimensi yang berbeza. Mereka makan, minum, tidur dan berpakaian yang tidak banyak berbeza dengan orang terdahulu, tetapi cara berfikir, berkomunikasi, bahasa yang berbeza dan berpersatuan amat berbeza dari mereka yang terdahulu. Sekiranya tiada sebarang penyesuaian baru dibuat kita akan menyaksikan keruntuhan seluruh struktur yang memberi keseimbangan kepada masyarakat kita yang pelbagai ini. Malaysia adalah ingatan bahawa kita perlu bersatu. Kita perlu menghargai perbezaan di antara kita, dan yang paling penting mencari titik pertemuan agar perbezaan dimensi dan landasan tadi dapat mencantumkan kita semua menjadi suatu bangsa yang lebih kuat daripada yang terdahulu.

Semua ini menuntut kepada pengubahsuaian yang amat segera dilakukan dalam setiap tindak tanduk kita. Transformasi yang ditunjukkan oleh parti yang menjadi tunggak pemerintahan negara ini adalah membuktikan keupayaan kepimpinan negara membuat tindakan drastik bagi menyesuaikan kehendak zaman. Idealisme yang berasaskan kepada

kepentingan rakyat dan keupayaan prestasi kepimpinan ditunjukkan dengan kesediaan pemimpin yang sudah pun berkuasa menurunkan tirai-tirai besi yang melindungi kedukaan dan kekuasaan masing-masing. Kalau dahulu orang sering berkata, undang-undang biasanya dibuat untuk menjaga kepentingan mereka yang berkuasa, kini sebuah perlembagaan dirombak untuk memberi kuasa kepada golongan yang lebih besar menentukan masa depan mereka sendiri.

Dulu, pendemokrasian adalah nyanyian dendangan aktivis masyarakat sivil, NGO bagi memperlekehkan kewibawaan mereka dan kerajaan yang berkuasa. Kini demokrasi sudah terpahat untuk dijadikan pegangan mereka yang berkuasa. Kini giliran mereka yang berkuasa pula menuntut perubahan sikap yang mendalam seluruh apparatus pemerintah dan masyarakat sivil dalam negara kita. Prinsip demokrasi bukanlah undang-undang semata-mata, ia bermula dari amalan. Amalan menjadi tabiat, tabiat menjadi budaya dan budaya menjadi tamadun.

Siapakah yang boleh membina tamadun ini, kalau tidak bermula dengan pancaran idealisme pemuda dan pemudi kita? Demokrasi bukan sekadar pilihan raya, tetapi semangatnya ialah bagaimana kita memahami prinsip kuasa itu adalah amanah dan tanggungjawab. Kesediaan untuk menjadi telus dan sedia dipersoalkan. Tidak terpukau kepada pangkat dan kekayaan yang bukan milik peribadinya. Sedia untuk memberi ruang kepada mereka yang lebih baik untuk menggantikan kedudukan yang didudukinya. Prinsip pengenerasian (*regeneration*) adalah unsur terpenting dalam semangat demokrasi. Yang kekal hanyalah Tuhan, yang lain hanyalah sementara yang perlu diganti apabila tiba masanya. Pemimpin yang berjaya, bukan diukur kepada berapa lama atau berapa penggal ia memimpin tetapi berapa ramai pemimpin yang lebih baik darinya dapat dibina sebaik sahaja ia menjadi pemimpin pada hari ini.

Kini idealisme ini sudah dipahat oleh Perdana Menteri kita di dalam parti yang di terajui. Setiap kata dan tindakan beliau menjurus kepada masa hadapan orang muda. Ia bukan mudah, tetapi ini detik-detik transformasi yang menuntut kesedaran dan penghayatan yang akan digerakkan oleh setiap nadi yang berdenyut dalam masyarakat kita. Sudah tentu denyutan nadi anak muda lebih kuat daripada nadi orang lain yang lebih tua dari mereka. Sudah tentu aliran darah orang muda ini lebih mudah digerakkan kerana idealisme pendemokrasian dan keterbukaan sudah jauh dipacu oleh

kerajaan yang memerintah. Pindaan Akta Universiti dan Kolej Universiti (AUKU), Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia dan Suruhanjaya Pelantikan Kehakiman adalah contoh idealisme pemimpin kerajaan. Ia sepatutnya menjadi pemangkin masyarakat baru yang lebih demokratik dan amanah yang mesti dihayati oleh masyarakat sivil, belia dan lain-lain.

Saya percaya, aktivis dan pemimpin belia di dewan ini lebih mampu menjadi pejuang dan penggerak utama kepada transformasi ini. Saya percaya saudara-saudari lebih berupaya memulakan amalan, membiasakan tabiat dan membina budaya demokrasi ini di dalam organisasi saudara-saudari berbanding organisasi lain. Tidak mungkin kita dapat membina tamadun besar sekiranya ia tidak terlebih dahulu dijadikan asas perjuangan golongan muda yang sepatutnya lebih tinggi idealisme berbanding orang lain? Sudah tentu apa jua impian indah sesuatu perjuangan itu tidak akan kesampaian kalau ia tidak bermula dari impian orang muda.

Lebih-lebih lagi, kita sentiasa berda pada tahap transformasi kita sendiri pada saat ini. Pembentukan Pendaftar Pertubuhan Belia atau ROY adalah hasil kelahiran Akta Pertubuhan Belia dan Pembangunan Belia 2007 (Akta 668). Semangat Akta ini ialah mengenai regenerasi. Iaitu membeliakan pergerakan belia kita. Antara lainnya ialah mengenai usia keanggotaan pertubuhan belia kita. Proses perlaksanaannya ialah sekarang. Tarikh tamatnya pun ialah sekarang. Yakni dalam masa yang terdekat. Saya melihat walaupun ia melalui liku-liku tidak semudah yang dijangka, namun saya yakin dan percaya ianya akan berjaya dilaksanakan pada hujung tahun ini. Tahniah kepada semua pertubuhan yang telah menyempurnakan proses ini. Mari kita rakamkan jutaan terima kasih kepada semua pemimpin belia yang telah banyak berjasa kepada nusa dan negara di atas kepimpinan mereka sebelum ini. Jasa mu tetap dikenang. InsyaAllah kementerian akan mengaturkan suatu himpunan besar tanda penghargaan rakyat dan kerajaan kepada mereka dalam bulan Disember ini.

Sehubungan itu, adalah tanggungjawab kita bersama juga untuk melihat transformasi ini bukan sekadar pertukaran pengawal semata-mata. Lebih penting ialah roh pendemokrasian dan regenerasi tadi dihayati oleh mereka selepas ini. Orang muda tidak semestinya memahami semua idealisme progresif yang sepatutnya dipelopori oleh

orang muda. Mereka perlu dididik tentang konsep ketelusan dan prinsip regenerasi yang menuntut mereka segera melepaskan jawatannya, memberi laluan kepada yang lebih muda pula dari mereka selepas ini. Wang Intensif bagi penubuhan persatuan di bawah ROY adalah wang rakyat. Ia bukan habuan kepada pemimpin tetapi ia mesti dibelanjakan secara telus dan bertanggungjawab. Oleh itu, mereka perlu dipandu dan mereka perlu dididik bagaimana menghargai amanah rakyat. Sindrom penolakan (*withdrawal syndrome*) mungkin akan berlaku apabila elemen baru dimasukkan dalam tubuh badan kita. Mungkin di kalangan mereka yang diberikan amanah memimpin tidak ada pengalaman memimpin dan menunjukkan pelbagai kelemahan sewaktu mula memimpin.

Harapan saya juga, mari kita semua mengamalkan sikap berhemah untuk tidak mengkritik secara terbuka terhadap pemimpin baru kita. Jadilah ibu bapa atau guru baik, yang sentiasa membantu anak dan muridnya dengan penuh kasih sayang, walaupun ada kalanya mereka melakukan kesilapan. Ibu bapa dan guru yang mencemuh muridnya di khalayak ramai akhirnya akan dicemuh pula oleh masyarakatnya sendiri.

Kedudukan 20 orang lantikan menteri menganggotai Majlis ini adalah pendekatan baru sejajar dengan semangat transformasi ini. Atas semangat ROY saya mulakan dengan melantik mereka yang berusia lingkungan belia. Atas semangat keterbukaan kami mengiklankan perkara ini kepada semua belia negara ini untuk menawarkan diri masing-masing. Pemilihan dibuat berdasarkan kriteria tertentu yang dipersetujui oleh panel pemilihan. Hampir semua daripada mereka bukanlah terdiri daripada mereka yang saya kenal dengan dekat. Namun saya yakin mereka dapat memberi wajah baru kepada MPBN sejajar dengan semangat transformasi ini. Saya sudah mengingatkan kepada mereka, kerja mereka adalah sukarela. Tidak ada elaun atau ganjaran menjadi anggota Majlis ini. Kedudukan ini jangan dilihat sebagai peluang bergeser bahu dengan menteri dan pembesar negara untuk mendapat pulangan ekonomi. Tugas mereka adalah menjadi penghubung terutamanya di kalangan belia yang tidak berpersatuan di luar sana. Tugas mereka adalah memberi input baru kepada kementerian dalam melakar program untuk kepentingan belia semuanya. Terima kasih di atas kesudian saudara-saudari, selamat datang ke alam aktivisme belia yang penuh cabaran dan menuntut pelbagai pengorbanan.

Sesungguhnya kami sedar, sasaran 1 juta belia berpersatuan bukanlah mudah. Namun, sekalipun berjaya, ia tidak bermakna kita berjaya merangkumi semua belia. 1 juta bermakna tidak sampai 10 peratus daripada keseluruhan masyarakat belia kita. Bahkan sebagaimana yang disebutkan tadi terdapat lebih ramai belia yang tidak berpersatuan tetapi dapat mencorakkan pandangan umum yang lebih kuat dan bertenaga di negara kita. Semua ini menuntut pandangan dan pendekatan baru yang diharapkan dapat dilahirkan daripada persidangan kali ini. MPBN dahulu telah melahirkan resolusi penting yang perlu dilaksanakan. Ini termasuk usul mengenai “Generasi Bebas Jenayah”, “Kempen 1Komuniti 1Persatuan”, “Bantuan Program Bimbingan Usahawan Muda” (naik dari RM2,000 kepada RM3,000), Radio Belia dan melaksanakan 4 program Jawatankuasa MPBN diperingkat negeri dan daerah. Hampir semuanya dilaksanakan walaupun keberkesanannya perlu dikaji semula.

Hari ini saya akan menimba pengalaman baru bersama saudara-saudari dalam sidang ini. Saya akan meneliti pandangan yang diberi dan cuba sedaya memahami hasrat yang tersirat. Pelaksanaan ROY menuntut pengembelengan sumber yang lebih besar. Saya menghargai peranan Majlis Belia Malaysia yang telah menggerakkan belia-belia kita di samping menjadi tempat mengadu pelbagai aktivis belia di negara kita. Atas pandangan yang dikemukakan kepada saya sebelum ini, saya bersedia untuk menimbangkan skim peruntukan kepada Majlis-majlis Belia kita. Sukacita saya umumkan bahawa untuk tahun hadapan kita akan meningkatkan jumlah bantuan pentadbiran tahunan untuk Majlis Belia Malaysia akan dinaikkan dari RM500,000 setahun kepada RM 1 Juta. Manakala untuk Majlis-majlis Belia Negeri juga akan dinaikkan dari RM20,000 setahun kepada RM50,000.

Pandangan agar perlunya ada pendekatan pelbagai Kementerian dalam menangani permasalahan belia turut dipandang berat. Apa yang dicadangkan oleh Presiden MBM sebentar tadi telahpun saya catatkan. Saya telah pun mengarahkan pihak Kementerian untuk menyediakan memorandum kabinet mengenai cadangan mewujudkan Jawatankuasa Kabinet Mengenai Belia yang dipimpin oleh YAB Timbalan Perdana Menteri dan dianggotai oleh kementerian-kementerian lain yang berkaitan. Saya harap kertas ini disegerakan seberapa yang boleh. InsyaAllah saya akan cuba sedaya upaya supaya hasrat penubuhan jawatankuasa kabinet ini akan menjadi realiti dalam masa yang terdekat.

Penubuhan Rakan Muda ialah bertujuan memberi suntikan aktivisme di kalangan anak-anak muda kita. Terasnya ialah mengenai pemupukan gaya hidup yang pelbagai. Sebahagian besar bajet pembangunan belia kita dicurahkan kepada pemupukan gaya hidup ini. Tidak dinafikan melalui aktiviti ini kita melihat keceriaan yang berpanjang di kalangan mereka yang menyertainya. Namun kita perlu melihat sejauh manakah juga keceriaan yang berpanjang di kalangan mereka yang menyertainya. Namun kita perlu melihat sejauh manakah juga keceriaan ini disertai dengan penanaman idealisme yang sepatutnya menjadi asas pembinaan bangsa. Saya tidak mahu usaha mengubat *symptom lethargy* atau lesu belia kita mencetuskan pula *symptom apathy* yakni acuh tak acuh di kalangan belia terhadap permasalahan sekitarnya. Saya sedih sekiranya di kalangan mereka yang sibuk dengan pelbagai gaya hidup tetapi tidak membaca akhbar dan melihat perkembangan sekeliling yang memerlukan tindak balas anak muda dalam masa yang serta merta.

Prinsip "*Value for money*" atau perbelanjaan yang berbaloi sentiasa diingatkan oleh YAB Perdana Menteri kepada kita dalam melaksanakan program-program kerajaan. Saya sedia mengkaji balik sejauh manakah atau berapa banyak program-program Rakan Muda kita benar-benar mempunyai nilai "*value for money*" yang tinggi dan perlu dikekalkan pada masa akan datang. Lebih-lebih lagi bajet akan datang dijangkakan menuntut kita lebih berhemah dalam menggunakan wang rakyat. Kita tidak mahu generasi akan datang dibebani dengan tanggungan hutang besar kerana menanggung kemewahan kita pada hari ini. Ini bermakna, pada masa akan datang kita akan meneliti kembali semua pendekatan kita dalam berbelanja. Ini termasuk memberi penarafan bintang atau "*star rating*" kepada setiap organisasi belia yang menerima peruntukan kerajaan. Mereka mesti mampu untuk menguruskan bantuan tersebut dan mempunyai "*good governance*" dalam pertubuhan mereka.

Sekali lagi saya ingin mengucapkan ribuan terima kasih kepada semua yang menjayakan persidangan kali ini. Termasuk rakan-rakan yang mewakili pelbagai persatuan dan pergerakan belia negara ini. Khususnya kepada Kepimpinan MBM yang banyak berjasa dalam menggerakkan dan memberi pengisian kepada aktivisme belia kita. Terima kasih juga kepada anggota-anggota lantikan menteri yang sudi memberi pandangan dan teguran kepada kita semua. Terima kasih kepada rakan-rakan Kementerian yang bertungkus lumus menjayakan sidang ini. Harapan saya, sidang ini tidak menjadi arena "*blame game*" atau permainan mencari kesilapan,

tetapi mencari jalan dalam melaksanakan transformasi penting impian YAB Perdana Menteri demi masa depan Malaysia negara kita tercinta.

Semoga Allah memberkati kita dan menyatukan hati-hati kita semua. Selamat bersidang. Salam 1Malaysia. Dengan lafaz Bismillahirrahmannirrahim. Saya merasmikan Sidang 1, Penggal 27, tahun 2009/2010, Majlis Perundingan Belia Negara.

Wabillahitaufik Walhidayah Wassalamualaikum Warahmatullahi Wabarakatuh.

Sumbangan Ikhlas

YB Dato' Ahmad Shabery Cheek

Menteri Belia Dan Sukan Malaysia

Ucap Utama Persidangan Majlis Perundingan Belia Negara

Sidang 1, Penggal 27, 2009/2010